



Atchafalaya Trace Commission Board Meeting
Wednesday, September 17, 2025 – 10 a.m. Assumption Parish
278 Ideal Street, Belle Rose, LA, 70341

Commissioners present:

Darrel Rivere, Assumption
Chris Burton, Iberia
Fawn Hernandez, Lafayette
Quenton Fontenot, Lafourche
Paula Lambert, Pointe Coupee
Carrie Stansbury, St. Mary, Treasurer
Angelique Bergeron, West Baton Rouge, Secretary

Commissioners absent:

Ascension
Wilbert Carmouche, Avoyelles, Chair
Anna Ferguson, Concordia
Hilary Collis, East Baton Rouge
John Clark, Iberville
Herman Fuselier, St. Landry
Jennifer Stelly, St. Martin
Ryan Page, Terrebonne

Others in attendance:

Allyn Rodriguez, Jean Lafitte
Charles Caillouet, Friends of Atchafalaya
Beryl Gomez
Justin Lemoine, Office of Cultural Development
Caroline Cassagne, Atchafalaya National Heritage Area.

I. Call to Order and Pledge

Carrie Stansbury called the meeting to order at 10:10 a.m. With no quorum, neither the agenda nor minutes were approved.

II. Agenda Approval

III. Minutes Approval

- a. March
- b. May

IV. New Commissioner Welcome

Stansbury introduced Dr. Quenton Fontenot. Fontenot, biology professor at Nicholls State University with a fisheries background, has lived in Chackbay since 2002. He holds undergraduate and master's degrees from LSU and a doctorate from Clemson. He also serves part-time as Director of Research and Programs at Nicholls, managing the Nicholls Farm, and invited the Commission to tour the facility.

He reported on an upcoming wetlands project and noted his roles as Chair of the BTNEP Management Conference and founding member of the Cajun Music Preservation Society, which hosts Cajun Jams on the first and third Wednesdays each month at the American Legion in Thibodaux and has distributed \$116,000 to local musicians.

Caroline offered to provide native plant information, and Dr. Fontenot offered to discuss incorporating native plants with interested commissioners.

V. Staffing Update

Caroline informed the Commission of Collin Lindrew's departure. The Assistant Director position has been posted (included in the meeting packet) and will remain open until October 5. Hiring for Lindrew's replacement will be placed on hold at this time.

Caroline announced that student intern Chloe Primeaux will begin September 18. Primeaux will focus on updating the ANHA curriculum to current standards, enhancing the "Uniquely Louisiana" website, and working toward making the curriculum bilingual. Caroline also expressed the intent to attend the Teacher Leader Summit next year to share updated educational information.

Caroline reported that Don Haydel has resigned from the Board and requested assistance in filling the vacancy. Charles Caillouet will assist informally until the position is filled.

VI. Federal Funding Update

Cassagne reported that Fiscal Year 2025 funding has been received and that an extension on Fiscal Year 2024 funds has been granted through September 2026.

Justin Lemoine provided an update on Fiscal Year 2026 funding.

VII. 2026 Legislative Session

The Commission discussed the importance of intentional outreach to legislators to build support for state funding for the Atchafalaya National Heritage Area (ANHA).

Fawn Hernandez inquired whether members had reviewed Haynie's guide and offered to ask Ryan Haynie if additional copies could be provided.

VIII. Active Projects Update

a. Community Empowerment Update

Cassagne reported that the Baldwin Playground project is continuing to progress, with ongoing efforts to raise additional funding.

She noted that ANHA is collaborating with the Pierre Part community to develop a package for Hyundai focusing on community development and tourism.

Cassagne highlighted that the Office of Community Development received a grant from the Federal Highway Administration for the "Thriving Communities" initiative. Six pilot communities—New Roads, Opelousas, Franklin, and St. Martinville among them—were selected to develop strategic plans. At the conclusion of the three-year grant period, each community will have a completed plan, after which ANHA will assist with implementation.

She reminded the Commission that October is Atchafalaya Month. ANHA will produce a sugarcane-themed postcard for Sugarfest and has worked with Chase Julien and the Louisiana Department of Agriculture to create a postcard capturing activities throughout the month. ANHA will also host a table at Boo at the Zoo and present at the Arts Summit.

Finally, Cassagne reported that ANHA is working with the Friends of Bayou Lafourche on a master plan for the bayou and is exploring the development of a Water Heritage Trail site in Lafourche Parish.

IX. Basin Trace Update

The final report is expected to be submitted by the end of the month. A draft will be provided to the Commission in the near future.

X. 2026 Grants

Cassagne provided an introduction to the Atchafalaya Wild grants. The Board will review the program. Grant applications will open in January, with review scheduled

for February and March.

XI. 2026 Year of Outdoors

The Louisiana Office of Tourism is focusing on influencer campaigns for the “Year of Outdoors.” Cassagne requested that commissioners provide 3–5 sites so that ANHA can utilize a database to target these locations for LOT promotions. She emphasized the need for a list as soon as possible to allow ANHA to actively market outdoor activities. Updates include the Wildin’ Out in the Atchafalaya coloring book.

Stansbury suggested reaching out to libraries to gauge interest in ANHA activities and exploring partnerships with CVBs to print additional copies of the coloring book. She also provided an update on the Fishing in the Atchafalaya books.

XII. ANHA Staff Updates

a. Upcoming staff travel

Cassagne will present at the Keep Louisiana Beautiful Conference and the Louisiana Arts Summit. She will also travel to North Dakota to attend the Alliance of National Heritage Areas Fall Meeting. During October, ANHA will participate in Sugarfest and Boo at the Zoo. Additionally, Cassagne will be traveling with the Thriving Communities grant team.

XIII. Other Business:

Comments from the public attendees (if any)

Charles Caillouet discussed the importance of Ascension Parish at the Our Waterways public meeting due to Bayou Manchac and connections from pump stations into the Amite River. He noted ongoing efforts to utilize LWI funds to connect bayous within the parish, consolidating control to improve water management and alleviate flooding. Charles recommended inviting John Clark, president of the group and involved with Iberville Parish, to provide a report on these efforts at a future meeting.

XIV. Commissioner Announcements

St. Mary – Stansbury shared that for the 90th anniversary of the S&P Festival, a TV interview was conducted and an ANHA grant was received. Attendance with the Lieutenant Governor to New York for a culinary event is planned for this fall.

West Baton Rouge – Angelique Bergeron reported on regular programming at the West Baton Rouge Museum, including the Historical Happy Hour, the 30th

anniversary of Sugarfest on October 5th, and the recent opening of the fourth installment of the Angela Gregory exhibit

Pointe Coupee – Paula Lambert, shared that a pop-up art exhibit is upcoming. Other scheduled events include Boo & Brew on October 26th, the Horse Festival from October 31st to November 2nd, and the Holiday Market at the Mill from November 21st to 23rd. Updates on False River Revamp work were also provided, including improvements to parking availability.

Lafayette – Fawn Hernandez shared that 10 years of Clifton Chenier were celebrated on September 18th. The Louisiana Music Museum will receive final construction documents this month and is seeking to connect its director with other stakeholders, including Dr. Fontenot. BVD recently closed master plan comments. Fest Acadiens is scheduled for October 9–13.

Lafourche - Dr. Fontenot, shared that BTNEP and CPRA are relocating to the Nicholls Coastal Center, which will include a small conference space suitable for ANHA meetings, as well as research facilities. The Thibodaux Fall Festival is scheduled for November 9th.

Assumption – Darrel Rivere presented on Assumption Parish, highlighting A la Carte Foods. He explained that the business was sold in 2016 to Chris Landry and now operates as a specialty food manufacturer and private label company. The company partners with restaurants to support growth and currently produces approximately 70,000–75,000 pounds of prepared food daily, offering over 450 products with 80 national distribution points across the country. Darrel manages all seafood operations for the company and has acquired another seafood business in the parish, consolidating ownership. He also provided information about the parish, including its primary industries, and discussed efforts to establish an economic development arm.

It was noted that most boat launches are located in the area where Beryl and Darryl reside. A description of the area was provided, including historic businesses, housing, schools, and workforce information.

Beryl discussed the paddle trail and efforts to connect it to St. Mary Parish. Cassagne recommended that Beryl contact Nikki with BTNEP regarding potential

programming. Beryl also emphasized the importance of parks in influencing where people choose to live.

Darryl presented on the Heart of Atchafalaya Museum, reporting that they are awaiting state approval to begin the bid process for a new building. He noted the recent donation of a 1940s barn and the installation of a 50x80 pavilion on site. The project is awaiting \$2 million in outlay funds to be elevated to a higher priority. Additionally, work is underway on a heritage trail development at the site, including a 0.5-mile loop.

An update was also provided on the PPBR Master Plan process, which is beginning

Iberia – Chris Burton noted that the Sugarcane Festival has recently concluded and that a Gumbo Cook-Off with over 100 entries is upcoming.

Jean Lafitte – Alynn Rodriguez reported that the Eunice site kitchen will soon be ready for demonstrations, with musical programming also planned. WACC's 'Wicked Wednesday Walks' are taking place in downtown Thibodaux, focusing on architecture, myths, and legends. The Kids Louisiana Legend program is beginning, featuring Feufollet, along with farmers market programming, library programming, and ongoing work on the 'March into Reading' program. Boat tours are scheduled to restart in October.

The E.D. White site will host the upcoming Oaks and Origins Festival. LSU will participate in the Ocean Commotion program. In Raceland, the Tourism Commission is organizing a historical event for children.

Lemoine provided an update on GRA25.

XV. Assumption Parish Welcome

XVI. Adjourn

The meeting adjourned at 11:45 a.m.



Réunion du conseil d'administration de la Commission Atchafalaya Trace

Mercredi 17 septembre 2025 – 10 h Paroisse de l'Assomption

278 Ideal Street, Belle Rose, LA, 70341

Commissaires présents :

Darrel Rivere, Assumption

Chris Burton, Iberia

Fawn Hernandez, Lafayette

Quenton Fontenot, Lafourche

Paula Lambert, Pointe Coupee

Carrie Stansbury, Sainte-Marie, trésorière

Angelique Bergeron, West Baton Rouge, secrétaire

Commissaires absents :

Ascension

Wilbert Carmouche, Avoyelles, président

Anna Ferguson, Concordia

Hilary Collis, East Baton Rouge

John Clark, Iberville

Herman Fuselier, St. Landry

Jennifer Stelly, St. Martin

Ryan Page, Terrebonne

Autres participants :

Allyn Rodriguez, Jean Lafitte

Charles Caillouet, Amis d'Atchafalaya

Beryl Gomez

Justin Lemoine, Bureau du développement culturel

Caroline Cassagne, Zone patrimoniale nationale d'Atchafalaya.

I. Ouverture de la séance et serment

Carrie Stansbury a ouvert la séance à 10 h 10. En l'absence de quorum, ni l'ordre du jour ni le procès-verbal n'ont été approuvés.

II. Approbation de l'ordre du jour

III. Approbation du procès-verbal

a. Mars

b. Mai

IV. Accueil du nouveau commissaire

Stansbury a présenté le Dr Quenton Fontenot. Fontenot, professeur de biologie à l'université d'État de Nicholls et spécialiste des pêches, vit à Chackbay depuis 2002. Il est titulaire d'une licence et d'une maîtrise de l'université d'État de Louisiane (LSU) et d'un doctorat de l'université Clemson. Il occupe également à temps partiel le poste de directeur de la recherche et des programmes à Nicholls, où il gère la ferme Nicholls, et a invité la Commission à visiter les installations.

Il a rendu compte d'un projet à venir concernant les zones humides et a souligné ses rôles en tant que président de la BTNEP Management Conference et membre fondateur de la Cajun Music Preservation Society, qui organise des jam sessions cajun les premier et troisième mercredis de chaque mois à l'American Legion de Thibodaux et a distribué 116 000 dollars à des musiciens locaux.

Caroline a proposé de fournir des informations sur les plantes indigènes, et le Dr Fontenot a proposé de discuter de l'intégration des plantes indigènes avec les commissaires intéressés.

V. Mise à jour sur le personnel

Caroline a informé la Commission du départ de Collin Lindrew. Le poste de directeur adjoint a été publié (inclus dans le dossier de la réunion) et restera vacant jusqu'au 5 octobre. Le recrutement pour remplacer M. Lindrew sera suspendu pour le moment.

Caroline a annoncé que la stagiaire Chloe Primeaux commencerait le 18 septembre. Primeaux se concentrera sur la mise à jour du programme d'études de l'ANHA afin de le rendre conforme aux normes actuelles, sur l'amélioration du site web « Uniquely Louisiana » et sur la mise en place d'un programme d'études bilingue. Caroline a également fait part de son intention d'assister au Teacher Leader Summit l'année prochaine afin de partager

les dernières informations en matière d'éducation.

Caroline a annoncé que Don Haydel avait démissionné du conseil d'administration et a demandé de l'aide pour pourvoir le poste vacant. Charles Caillouet apportera son aide de manière informelle jusqu'à ce que le poste soit pourvu.

VI. Mise à jour sur le financement fédéral

Cassagne a indiqué que le financement pour l'exercice 2025 avait été reçu et qu'une prolongation du financement pour l'exercice 2024 avait été accordée jusqu'en septembre 2026.

Justin Lemoine a fait le point sur le financement pour l'exercice 2026.

VII. Session législative 2026

La Commission a discuté de l'importance de mener une action de sensibilisation ciblée auprès des législateurs afin d'obtenir leur soutien pour le financement public de l'Atchafalaya National Heritage Area (ANHA).

Fawn Hernandez a demandé si les membres avaient examiné le guide de Haynie et a proposé de demander à Ryan Haynie si des exemplaires supplémentaires pouvaient être fournis.

VIII. Le point sur les projets en cours

a. Le point sur l'autonomisation des communautés

Cassagne a indiqué que le projet Baldwin Playground continuait d'avancer, avec des efforts continus pour lever des fonds supplémentaires.

Elle a indiqué que l'ANHA collaborait avec la communauté de Pierre Part afin d'élaborer un programme pour Hyundai axé sur le développement communautaire et le tourisme.

Cassagne a souligné que le Bureau du développement communautaire avait reçu une subvention de l'Administration fédérale des autoroutes pour l'initiative « Thriving Communities » (Communautés prospères). Six communautés pilotes, dont New Roads, Opelousas, Franklin et St. Martinville, ont été sélectionnées pour élaborer des plans stratégiques. À l'issue de la période de subvention de trois ans, chaque communauté disposera d'un plan complet, après quoi l'ANHA aidera à sa mise en œuvre.

Elle a rappelé à la Commission que le mois d'octobre est le mois de l'Atchafalaya. L'ANHA produira une carte postale sur le thème de la canne à sucre pour le Sugarfest et a collaboré avec Chase Julien et le ministère de l'Agriculture de Louisiane pour créer une carte postale illustrant les activités du mois. L'ANHA tiendra également un stand au Boo at the Zoo et sera présente au Sommet des arts.

Enfin, Mme Cassagne a indiqué que l'ANHA travaille avec les Amis du bayou Lafourche sur un plan directeur pour le bayou et étudie la création d'un site Water Heritage Trail dans la paroisse de Lafourche.

IX. Mise à jour sur le Basin Trace

Le rapport final devrait être soumis d'ici la fin du mois. Une ébauche sera fournie à la Commission dans un avenir proche.

X. Subventions 2026

M. Cassagne a présenté les subventions Atchafalaya Wild. Le conseil d'administration examinera le programme. Les demandes de subvention seront ouvertes en janvier, et leur examen est prévu en février et mars.

XI. 2026, année des activités de plein air

L'Office du tourisme de Louisiane se concentre sur des campagnes d'influence pour l'« Année des activités de plein air ». Cassagne a demandé aux commissaires de fournir 3 à 5 sites afin que l'ANHA puisse utiliser une base de données pour cibler ces lieux dans le cadre des promotions de l'Office du tourisme. Elle a souligné la nécessité d'obtenir une liste dès que possible afin de permettre à l'ANHA de promouvoir activement les activités de plein air. Les mises à jour comprennent le livre de coloriage Wildin' Out in the Atchafalaya.

Mme Stansbury a suggéré de contacter les bibliothèques afin d'évaluer l'intérêt pour les activités de l'ANHA et d'explorer des partenariats avec les CVB afin d'imprimer des exemplaires supplémentaires du livre de coloriage. Elle a également fait le point sur les livres Fishing in the Atchafalaya.

XII. Mises à jour du personnel de l'ANHA

a. Prochains déplacements du personnel

Cassagne fera une présentation lors de la conférence Keep Louisiana Beautiful et du Louisiana Arts Summit. Elle se rendra également dans le Dakota du Nord pour assister à la réunion d'automne de l'Alliance of National Heritage Areas. Au cours du mois d'octobre, l'ANHA participera au Sugarfest et au Boo at the Zoo. De plus, Cassagne voyagera avec l'équipe chargée des subventions Thriving Communities.

XIII. Autres questions :

Commentaires du public (le cas échéant)

Charles Caillouet a discuté de l'importance de la paroisse d'Ascension lors de la réunion publique Our Waterways en raison du bayou Manchac et des connexions entre les stations de pompage et la rivière Amite. Il a souligné les efforts continus visant à utiliser les fonds LWI pour relier les bayous au sein de la paroisse, en consolidant le contrôle afin d'améliorer la gestion de l'eau et d'atténuer les inondations. Charles a recommandé d'inviter John Clark, président du groupe et impliqué dans la paroisse d'Iberville, à présenter un rapport sur ces efforts lors d'une prochaine réunion.

XIV. Annonces des commissaires

St. Mary – Stansbury a indiqué qu'à l'occasion du 90e anniversaire du festival S&P, une interview télévisée avait été réalisée et une subvention de l'ANHA avait été obtenue. Une participation avec le lieutenant-gouverneur à un événement culinaire à New York est prévue cet automne.

West Baton Rouge – Angelique Bergeron a rendu compte de la programmation régulière du West Baton Rouge Museum, notamment l'Historical Happy Hour, le 30e anniversaire du Sugarfest le 5 octobre et l'ouverture récente de la quatrième partie de l'exposition Angela Gregory.

Pointe Coupee – Paula Lambert a annoncé qu'une exposition d'art éphémère était prévue prochainement. Parmi les autres événements programmés, citons Boo & Brew le 26 octobre, le Horse Festival du 31 octobre au 2 novembre et le Holiday Market at the Mill du 21 au 23 novembre. Des informations actualisées sur les travaux de rénovation de False River ont également été fournies, notamment sur l'amélioration de la disponibilité des places de stationnement.

Lafayette – Fawn Hernandez a annoncé que les 10 ans de Clifton Chenier ont été célébrés le 18 septembre. Le Louisiana Music Museum recevra les documents de construction définitifs ce mois-ci et cherche à mettre son directeur en relation avec d'autres parties prenantes, notamment le Dr Fontenot. Le BVD a récemment clôturé les commentaires sur le plan directeur. Le Fest Acadiens est prévu du 9 au 13 octobre.

Lafourche – Le Dr Fontenot a annoncé que le BTNEP et la CPRA déménageaient au Nicholls Coastal Center, qui comprendra un petit espace de conférence adapté aux réunions de l'ANHA, ainsi que des installations de recherche. Le Thibodaux Fall Festival est prévu pour le 9 novembre.

Assumption – Darrel Rivere a présenté la paroisse d'Assumption, en mettant l'accent sur A la Carte Foods. Il a expliqué que l'entreprise avait été vendue en 2016 à Chris Landry et qu'elle opérait désormais en tant que fabricant de produits alimentaires spécialisés et société de marque privée. La société s'associe à des restaurants pour soutenir sa croissance et produit actuellement environ 70 000 à 75 000 livres de plats préparés par jour, proposant plus de 450 produits dans 80 points de distribution nationaux à travers le pays. Darrel gère toutes les opérations liées aux produits de la mer pour la société et a acquis une autre entreprise de produits de la mer dans la paroisse, consolidant ainsi sa propriété. Il a également fourni des informations sur la paroisse, notamment sur ses principales industries, et a évoqué les efforts déployés pour mettre en place une branche dédiée au développement économique.

Il a été noté que la plupart des rampes de mise à l'eau sont situées dans la zone où résident Beryl et Darryl. Une description de la zone a été fournie, comprenant des informations sur les entreprises historiques, les logements, les écoles et la main-d'œuvre.

Beryl a évoqué le sentier de canoë-kayak et les efforts déployés pour le relier à la paroisse de St. Mary. Cassagne a recommandé à Beryl de contacter Nikki, du BTNEP, au sujet d'un éventuel programme. Beryl a également souligné l'importance des parcs dans le choix du lieu de résidence des gens.

Darryl a présenté le musée Heart of Atchafalaya, indiquant qu'ils attendaient l'accord de l'État pour lancer l'appel d'offres pour un nouveau bâtiment. Il a mentionné le don récent

d'une grange des années 1940 et l'installation d'un pavillon de 50 x 80 sur le site. Le projet attend 2 millions de dollars de fonds pour être élevé au rang de priorité. En outre, des travaux sont en cours pour aménager un sentier patrimonial sur le site, comprenant une boucle de 0,5 mile.

Une mise à jour a également été fournie sur le processus du plan directeur PPBR, qui est en cours.

Iberia – Chris Burton a indiqué que le festival de la canne à sucre venait de s'achever et qu'un concours de gumbo avec plus de 100 participants était prévu prochainement.

Jean Lafitte – Alynn Rodriguez a indiqué que la cuisine du site d'Eunice sera bientôt prête pour des démonstrations, et qu'un programme musical est également prévu. Les « Wicked Wednesday Walks » (promenades du mercredi) du WACC ont lieu dans le centre-ville de Thibodaux et sont axées sur l'architecture, les mythes et les légendes. Le programme Kids Louisiana Legend (légendes de Louisiane pour les enfants) commence, avec Feufollet, ainsi que le programme du marché fermier, le programme de la bibliothèque et le travail en cours sur le programme « March into Reading » (marche vers la lecture). Les excursions en bateau devraient reprendre en octobre.

Le site E.D. White accueillera le prochain festival Oaks and Origins. LSU participera au programme Ocean Commotion. À Raceland, la commission du tourisme organise un événement historique pour les enfants.

Lemoine a fait le point sur le GRA25.

XV. Bienvenue dans la paroisse d'Assumption

XVI. Levée de la séance

La réunion a été levée à 11 h 45.